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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  5 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 03/2011 
Caràcter: ordinari 
Data: 19 de gener de 2012 
Horari: 19:30 h a 21:25 h 
Lloc: Centre Cívic de Gràcia 
 
 
Assistents 
 
Marta Farrés Falgueras, presidenta 
Carles Bosch Masó, vocal del PSC 
Olga Acero López, vocal del PSC 
Lluís Perarnau Reyes, vocal d’ES 
Salvador Tamborero Oribe, vocal de l’AV d’Arraona-Merinals-Can Gambús 
Teresa Llamas Frías, vocal de l’Agrupació de Veïns de Gràcia 
Jaume Selvas Casanovas, vocal de l’AV de Can Feu 
Rossend Valls Valls, vocal de les entitats de gent gran 
Mercè Canalies Pons, vocal de les entitats culturals 
Albert Gusi Miró, vocal de les entitats culturals 
Isidre Vicente Rebull, vocal de les entitats culturals 
Sergi Mestre García, vocal de les entitats culturals  
Martí Sala Roca, vocal de les entitats esportives 
Pilar Altarriba Vilarasau, vocal d’altres entitats 
Elisabeth Pineda García, secretaria delegada  
 
Altres assistents: 
 
Manuel Cendón González, cap d’explotació de Transports Urbans de Sabadell (TUS) 
Carles Bericat López, cap de secció de Mobilitat de l’Ajuntament 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Encarna López Martínez, vocal del PSC 
Alfonso Moreno Lopez, vocal del PP (5%) 
Francisco Javier Martinez Jimenez, vocal de l’AV de la Serra d’en Cameró 
María Rodríguez Abellán, vocal de les entitats juvenils 
Jordi Argemí Alberich, vocal de les entitats esportives 
Joan Cosp Girbau, vocal de les entitats de comerciants 
Marina Duran Díaz, vocal d’altres entitats 
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Excusen la seva absència: 
 
Quim Carné Jordana, regidor delegat 
Fernando Fernández Moyano, vocal dels centres d’atenció primària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors.  
2. Modificació de les línies d’autobús urbà els festius. 
3. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell. 
4. Nomenament pendent del representant en el Consell de Salut. 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat Dona- 

Home, Educació i Consell de Ciutat. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, la presidenta declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

 
 

1. Aprovació de les actes anteriors 
 
L’acta de la sessió del dia 14 de desembre de 2011 queda aprovada. 

 
 

2. Modificació de les línies d’autobús urbà els festius 
 

La Sra. Farrés presenta al Sr. Cendón, cap d’explotació de la TUS, qui explicarà la 
modificació de les línies d’autobús urbà els festius. 
 
El Sr. Cendón explica que les línies d’autobús urbà durant els festius s’han concentrat 
en 5 rutes i un intercanviador situat a la Ronda Zamenhof.  En aquest punt es pot fer el 
transbord entre totes les línies de festius amb un temps d’espera màxim de 15 minuts. 
 
El Sr. Cendón comenta que, concretament pel districte cinquè, circularan les línies F3, 
per Gràcia;  i la F4 per Merinals, Serra d’en Camaró i Can Feu. El Sr. Cendón afegeix 
que aquestes dues línies corresponen, aproximadament, a les línies 4 i 10 de diari. 
 
Els horaris de circulació de les línies de festiu quedaran igualment reflectits en els 
pannells informatius i en les marquesines de les parades. 
 
El Sr. Cendón reparteix el díptic informatiu que s’ha editat per informar als ciutadans i 
dóna pas als vocals per preguntar possibles dubtes.  
 
La Sra. Canalias demana saber si el díptic repartit el rebrà tota la ciutadania.  
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El Sr. Cendon comenta que el díptic es deixarà als Centres Cívics, Biblioteques 
municipals, s’inclourà en el proper número del “Sabadell a prop” i també es penjarà en 
algunes marquesines. I es pot consultar a través de la pàgina web de la TUS 
(www.tus.es). 
 
El Sr. Tamborero demana saber si d’aquesta manera la línia 4, s’elimina. El Sr. Cendón 
cometa que no, que es canvia una mica el recorregut. Però no s’elimina.  
 
La Sra. Farrés comenta que si alguna entitat necessita díptics per informar als seus 
socis, els pot demanar al Districte.  
 
El Sr. Selvas comenta que l’intercanviador es una bona idea, que es podria utilitzar per 
tota la setmana.  
 
Al no haver més preguntes entorn al tema de la modificació de les línies d’autobús 
durant els festius, la Sra. Farrés dóna les gràcies als representants de la TUS i del 
Departament de Mobilitat, Trànsit i Transport de l’Ajuntament de Sabadell, que 
abandonen el ple. 

 
(19.55 hores marxen el Sr. Cendón i el Sr. Bericat) 

 
 

3. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell 
 

La Sra. Farrés comenta que per cada districte és molt important participar en 
l’atorgament d’aquesta medalla, ja que es reconeix la labor i la feina feta per les 
diferents persones i entitats, en el seu barri i districte. Afegeix que és una manera molt 
maca d’agrair el seu esforç i la seva dedicació.  
 
En els darrers anys les propostes del Consell del Districte Cinquè han estat les 
següents: 

 
• 2001 SOCIETAT CORAL RECREATIVA EL CIERVO 
• 2002 OAR GRÀCIA 
• 2003 CLUB ESPORTIU MERCANTIL 
• 2004 ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DE CAN FEU 
• 2005 MIQUEL AGUILAR BARBERÀ 
• 2006 GRUP ESPLAI DE GRÀCIA 
• 2007 ANTONIO ALBÁS BROTO 
• 2008 CASAL D’AVIS DE GRÀCIA 
• 2009 FREDERIC MONASOR SEGOVIA 
• 2010 ROSSEND VALLS VALLS 
• 2011 ANNA MARIA AGUILÓ SABADELL 

 
Per aquest 2012 únicament hi ha una proposta, presentada per l’Agrupació de Veïns de 
Gràcia. Aquesta proposta és per atorgar la Medalla d’Honor de la Ciutat a l’IES Pau Vila.  
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La Sra. Farrés dóna la paraula a la Sra. Llamas, presidenta de l’Agrupació de Veïns de 
Gràcia, qui presenta la següent proposta.  
 
“L’INSTITUT PAU VILA, UN CENTRE PÚBLIC DE SABADELL 
 
La història de l’INS Pau Vila comença fa mes de quaranta anys. Va ser el curs 
1969/1970, quan es van començar a impartir classes en un edifici del carrer de 
Viladomat que encara no tenia nom; era, tan sols, una Sección delegada del instituto 
Arrahona. No és fins el curs 1971/72 que el centre esdevé independent i s’inicien els  
tràmits per posar-li un nom. Sembla que hi havia dues possibilitats: Raimon de 
Penyafort i Pau Vila. Cal dir que aleshores la normativa era que els centres no podien 
dur el nom d’un personatge viu, però com que els professors van decantar-se per l’opció 
del geògraf i pedagog republicà, van presentar la seva demanda fent constar només la 
data de naixement del geògraf (1881), de manera que els buròcrates van imaginar-se 
que ja era mort i van acceptar la proposta del professorat del centre. El dia 26 d’agost 
de 1972, apareix al BOE la resolució ministerial, segons la qual l’Instituto Nacional de 
Enseñanza Mixto del barri de Gràcia passarà a dir-se Pau Vila. 
 
El primer director que va tenir l’Institut Pau Vila va ser José Sanchis Sinisterra, 
catedràtic de llengua i literatura i dramaturg de reconegut prestigi. Ell va ser el promotor 
del teatre al centre i exercí un indubtable magisteri sobre els seus alumnes. 
 
El curs 1972/73 va prendre el relleu a la direcció Simone Fidan fins el curs 1975/76. A 
continuació, i durant sis cursos, va ser Carme-Laura Gil, futura consellera 
d’Ensenyament, qui va dirigir el centre. 
 
Els inicis del Pau Vila van ser – tal com corresponia a l’època, els últims anys del 
franquisme – anys de lluites, vagues i manifestacions. 
 
La primera ocasió que Pau Vila trepitja el “seu “ institut va ser el 21 d’octubre de 1972, 
per celebrar precisament que el centre duu el seu nom. Aquell dia, a part de visitar les 
instal·lacions , va pronunciar una lliçó magistral  parlant del Vallès. Quan va acabar, va 
preguntar als alumnes què feien per evitar la destrucció del paisatge vallesà. Quan els 
alumnes van respondre que no els deixaven fer res i que el franquisme no respectava 
els drets fonamentals, Pau Vila contestà: “Doncs si no us deixen fer res, poseu-hi 
bombes!, a la qual cosa Simone Fidan, directora del centre, va exclamar alarmada: “Sí, 
digales eso, lo que les faltaba”. 
 
Quatre anys més tard, el 1976, Pau Vila va tornar a l’Institut per ser homenatjat arran de 
la seva recent proclamació com a Premi d’Honor de les Lletres Catalanes. El geògraf va 
quedar parat de la quantitat d’alumnes que tenia el centre i va dir: “ Sí que farem gran 
Catalunya!”. 
 
Efectivament, l’Institut havia crescut, ja que feia un any escàs que s’havia inaugurat 
“l’edifici nou”, molt més gran que l’edifici que ja hi havia. Va ser el curs que es implantar 
amb caràcter general el 1r de BUP i, per tant, el nombre d’alumnes va anar augmentant 
– gairebé 1.000 alumnes -, fins a assolir un rècord el curs 1978/79 quan van arribar a 
ser 1.484, comptant diürn i nocturn. 
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La darrera vegada que Pau Vila va visitar el centre, va ser el curs 1979/80, quan era un 
jove de 98 anys. 
 
L’any 1981, tot just recuperada l’autonomia, la directora Carme-Laura Gil va ser 
nomenada Directora General de Batxillerat, per la qual cosa va cessar en el càrrec. Els 
següents directors han estat: Joaquim Berenguer (provisionalment el curs 1980/81 i el 
1991/92 ), Joan Prats (1981/82), Manel Udina ( del 1982/83 al 1985/86), Montserrat 
Ribera ( del 1986 al 1989/90), Pilar Bonet (1990/91), Josepa Brunet (1992/93), Antonio 
Lacasta (1993/94), Serena Salomone (1994/95), Antonio López (del curs 1995/96 al 
1997/1998), Anna Mas (cursos 1998/1999 i 1999/2000), Jordi Llorens (del 2000/01 al 
2003/04), Lluís Roca (del 2004/05 al 2006/07) i Josep Carbonell (des del curs 2007/08 
fins a l’actualitat). 
 
Entre el professorat hi ha hagut sempre un alt grau de compromís amb la docència i, en 
molts casos, també han tingut un destacat protagonisme en altres àmbits de recerca i 
de projecció ciutadana, com ara la literatura, la història, la filosofia, les ciències 
experimentals, la política, etc.  
 
Quant als estudiants, cal dir que amb més de 40 anys han passat pel centre poc més de 
vint mil alumnes. Per això, no és estrany que entre tants n’hi hagi alguns que han 
destacant en diversos camps, com ara el periodisme, la cançó, la interpretació, la 
docència, el periodisme, la política, etc.  
 
A part de parlar de professors i alumnes, també caldria referir-nos als conserges i, en 
general, al personal d’administració i serveis. Durant molts anys les germanes Delgado, 
Fina i Juanita, saberen donar al centre aquella atmosfera càlida i acollidora que tant 
s’agraeix. En la mateixa línia, cal esmentar Narcís Arqué, l’altre conserge imprescindible 
per a la bona marxa de la casa, així com José Miguel i Diego Francisco, que s’han 
incorporat en els darrers cursos. També cal esmentar les administratives Eulàlia López i 
Raquel Menjíbar.  
 
És difícil de sintetitzar en poques línies la tasca docent i educativa que al llarg dels anys 
s’hi ha fet. Però, més enllà de l’estricta docència, l’institut Pau Vila ha estat una 
autèntica escola de ciutadania. En aquest sentit, el centre ha participat al llarg dels 
anys, en tota mena d’actes de solidaritat, intercanvis culturals, activitats esportives, etc., 
que han deixat una forta empremta en tota la nostra comunitat educativa. Algunes 
d’aquestes activitats han merescut el reconeixement de diverses entitats cíviques i  
educatives a nivell de ciutat i de Catalunya (Premis CIRIT, Premis Montserrat Miró i 
Marimon, Olimpíada Matemàtica, UPF, etc. ) 
 
Tot plegat  fa que el Pau Vila sigui un petit escenari d’aquesta gran realitat que és la 
nostra ciutat.” 
 
La proposta presentada per l’Agrupació de Veïns de Gràcia queda aprovada per 
unanimitat. 
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4. Nomenament pendent del representant en el Consell de Salut 
 

La Sra. Farrés comenta que encara tenim pendent de nomenar el representant del 
Consell del Districte 5 en el Consell Sectorial de Salut.  
 
Demana si algun dels vocals presents vol assistir en representació del Districte.  
 
El Sr. Perarnau, vocal d’ES, s’ofereix voluntari.  

 
 

5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat Dona- 
Home, Educació i Consell de Ciutat 

 
La Sra. Farrés comenta que a data d’avui només s’han convocat dos Consells 
Sectorials; que són el d’Esports i l’Escolar.  
 
El Sr. Bosch, representant al Consell Escolar Municipal, comenta que va haver 
d’excusar la seva absència ja que coincidia amb la sessió anterior del Consell de 
Districte.  
 
La Sra. Altarriba, representant al Consell de l’Esport, comenta que la sessió es va 
celebrar el passat 21 de desembre. 
 
La Sra. Altarriba destaca que el Sr. Ayuso, president del Consell de l’Esport, va 
comentar que el que es pretén amb l’esmentat consell és crear un lloc d’intercanvi 
d’informació on les entitats dedicades al món de l’esport puguin fer les seves 
aportacions i traspassar tota la informació relacionada amb el món de l’esport a la ciutat 
de Sabadell.  
 
Destaca també, que el Complex Esportiu Olimpia, propera seu de la Federació 
Espanyola de Futbol estarà acabat al mes d’abril, coincidint amb la Festa de l’Esport. I 
al febrer, es celebrarà el Campionat d’Espanya d’Atletisme a la Pista Coberta.  
 
Es parla també de la possible instal·lació de desfibriladors a les instal·lacions esportives 
municipals. En aquesta qüestió, la Sra. Altarriba i altres vocals assistents coincideixen 
en que és molt important tenir disponibles aparell com aquests, per evitar mals major.  

 
 

6. Comunicacions 
 

La Sra. Farrés, reprenent la proposta que ja s’havia fer en la legislatura anterior, ofereix 
la possibilitat de fer alguna visita per obres o equipaments nous al districte.  
 
En aquest sentit, la Sra. Altarriba comenta la possibilitat de fer-ho extensiu a la resta de 
districtes; el Sr. Mestre ofereix la seu de la SCR El Ciervo per fer aquesta visita i, si 
s’escau, alguna reunió del Consell.  
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La Sra. Llamas comenta que en el nou CAP Gràcia hi ha una sala de reunions. La Sra. 
Farrés comenta que es demanarà la possibilitat de convocar la propera reunió del 
Consell en el CAP Gràcia.  
 
(20.15 hores arriba el Sr. Sala) 
 
A continuació, la Sra. Pineda dóna compte de les comunicacions que es van fer en el 
darrer Consell: 
 
Naus c. Jaquard. En octubre es va fer notificació a l’empresa per tal que tapiés les naus. 
Aquesta empresa ha fet fallida i les naus són propietat d’una entitat bancària.  Al mes de 
desembre es va fer requeriment a l’entitat per tal que solucioni el problema.  

 
La Sra. Acero demana saber la utilitat del solar que hi ha al carrer Bruc cantonada 
carrer Girona. Aquest és un tema de Generalitat; des de l’Ajuntament de Sabadell es va 
fer la cessió, però és la Generalitat qui, primer l’ha d’acceptar i desprès fer la 
construcció de l’edifici; i amb els ajustos pressupostaris e moment no hi ha res previst.  

 
El Sr. Martí Sala Roca, al no poder assistir a l’anterior Consell de Districte, ens fa arribar 
dues peticions: 

 
• Retirada dels comptadors provisionals de la llum de diverses obres del barri de 

Gràcia. Des de l’Oficina Tècnica d’espai públic es treballa aquest tema, junt amb 
el departament de Llicències, per tal de fer retirar els comptadors provisionals, si 
es pot. Si algun detecta algun comptador ens ho pot notificar al Districte i 
iniciarem els tràmits corresponents. 

 
• Traslladar el semàfor que hi ha a la porta de l’antic camp del Mercantil, a la 

cantonada del carrer Sant Ferran amb carrer Bocaccio, per garantir el gir i la 
visibilitat d’aquesta cruïlla. Des de mobilitat ens han contestat que de moment no 
és possible fer aquest trasllat, però que s’estudiarà per actuacions futures. 

 
La Sra. Pineda també comenta que en els propers dies sortiran les dates de les 
jornades de portes obertes a les darreres promocions de VIMUSA. 
 
En relació amb els habitatges de protecció oficial, la Sra. Altarriba comenta que hi ha 
col·lectius que tenen menys opcions que la resta de gent per optar a aquests pisos. La 
Sra. Farrés comenta que el tema de reserva d’habitatge social ja s’està treballant.  

 
 

7. Torn obert de paraules 
 

La Sra. Llamas pren la paraula i traspassa les següents demandes: 
 

• Al carrer Quintana hi ha un rostisseria que tanca, i el propietari comenta que ho 
fa perquè el local del costat, que és un bar musical, vol fer una ampliació.  

• Al carrer Quintana inauguren un nou local; demana saber si és legal. 
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• Com Agrupació de Veïns no estan d’acord en que es creï una segona línia de P3 
al CEIP Teresa Claramunt. En aquest sentit la Sra. Farrés comenta que és un 
tema de la Generalitat.  

• Informa que les negociacions per obrir la biblioteca de l’IES Pau Vila al barri 
estan molt avançades. 

 
El Sr. Sala demana saber si el fraccionament dels rebuts dels diferents tributs 
municipals és automàtic o no. La Sra. Farrés comenta que si aquests rebuts estan 
domiciliats, el fraccionament si que és automàtic; si es paguen en efectiu no, només es 
pot fer en un únic pagament. 

 
 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretària delegada     Vist i plau 
        La presidenta 


